中国医学影像技术

CHINESE JOURNAL OF MEDICAL IMAGING TECHNOLOGY

设为首页 | 加入收藏 | 联系我(

2014-05-21 早期三

首页 | 本刊简介 | 编委会 | 收录情况 | 投稿须知 | 期刊订阅 | 稿件查询 | 广告招商 | 会议

郑红雨,康利克,李燕,邬华,沈桂新.采用时间-空间相关技术联合常规超声检查诊断胎儿室间隔缺损[J].中国医学影像技术,2012,28(8):1563~1566

采用时间-空间相关技术联合常规超声检查诊断胎儿室间隔缺损

Spatio-temporal image correlation combined with routine ultrasound in diagnosis of fetal ventricular septa defect

投稿时间: 2012-02-06 最后修改时间: 2012-03-26

DOI.

中文关键词:超声检查时间-空间相关成像室间隔缺损

英文关键词:Ultrasonography Spatio-temporal image correlation Heart septal defect, ventricular

基金项目:广西科技厅攻关课题(桂科攻1140003B-67);广西卫生厅重点课题(桂卫重2010036)。

作者 单位 **E-mail**

郑红雨 广西壮族自治区人民医院超声科,广西 南宁 530021

<u>康利克</u> <u>广西壮族自治区人民医院超声科, 广西 南宁 530021</u> kanglike1957@163.com

李燕 广西壮族自治区人民医院超声科,广西 南宁 530021

沈桂新 广西壮族自治区人民医院超声科, 广西 南宁 530021

摘要点击次数:532

全文下载次数:157

中文摘要:

目的 探讨时间-空间相关(STIC)技术辅助诊断室间隔缺损(VSD)的临床价值。 方法 对疑诊VSD的43胎胎儿先进行常规超声心动图检查.然后均加行STIC检查。对比常规超声与STIC 联合常规超声诊断VSD的敏感度。 结果 产后确诊VSD 27胎。常规超声诊断19胎VSD,诊断敏感度为70.37%(19/27);单独使用STIC诊断VSD 20胎,诊断敏感度74.07%(20/27);STIC技术联合超声诊断VSD 25胎,诊断敏感度92.59%(25/27),与常规超声比较差异有统计学意义(P<0.05)。 结论 STIC技术能为诊断胎儿VSD提供更多信息,可作为常规超声检查的补充。

英文摘要:

Objective To explore the clinical value of spatio-temporal image correlation (STIC) in auxiliary diagnosing ventricular septal defect (VSD). **Methods** Forty-three fetuses with suspected VSD were examined by routine ultrasound and routine ultrasound combined with STIC. The sensitivity of routine ultrasound in diagnosis of VSD was compared with that of routine ultrasound combined with S **Results** VSD was confirmed in 27 fetuses after birth. Nineteen fetuses VSD were diagnosed with single routine ultrasound, the sensitivity was 70.37% (19/27), 20 were diagnosed with single STIC, the sensitivity was 74.07% (20/27), whole 25 were diagnosed with routine ultrasound combined with STIC, the sensitivity was 92.59% (25/27). There was significant difference between routine ultrasoun routine ultrasound combined with STIC (P<0.05). **Conclusion** STIC can provide more information of VSD, therefore can be used as a supplementary way of routine ultrasound for diagnosis of fetal in the contraction of th

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器